
Čebelarska zveza Slovenije je v okviru praznovanja tre-
tjega svetovnega dne čebel pripravila slavnostno sejo, ki je 
potekala 20. maja 2020 ob 17. uri na Brdu pri Lukovici.

Žal nam trenutne razmere v Sloveniji niso dopuščale, da 
bi praznovanje izpeljali tako kot pretekli leti, pa vendarle se 
nam je uspelo zbrati v okrnjeni, a visoki in prijetni družbi, s 
katero smo obeležili 20. maj, svetovni dan čebel, ki je istoča-
sno rojstni dan našega največjega čebelarja, Antona Janše.

V nagovoru so nas pozdravili: dr. Aleksandra Pivec, mi-
nistrica za kmetijstvo, gozdarstvo in prehrano; mag. Dejan 
Židan, vodja projekta SDČ do razglasitve; dr. Peter Kozmus, 
podpredsednik Apimondie; Roman Mavec, vodja posku-
snega sadovnjaka KIS-a na Brdu pri Lukovici; Boštjan Noč, 
predsednik ČZS.

Slavnostni govorec prireditve je bil predsednik ČZS Bo-
štjan Noč. Vse zbrane je opomnil, da »delo s čebelami ni samo 
delo, je namreč posebno poslanstvo. Zadnje dni smo doma in po 
svetu poslušali številne lepe besede o pomenu čebel in drugih opra-
ševalcev. Svet se vsak dan bolj zaveda, da je vsaka tretja žlica hra-
ne odvisna od opraševanj čebel.« Veseli ga dejstvo, da je ta dan 
v javnosti zaživel in da to ni samo še en svetovni dan na ko-
ledarju, ampak je postal svetovno gibanje o pomenu čebel.

Obeležitev tretjega svetovnega dneva čebel
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Upodobitev zgodovine pivovarstva od 1825 do danes v desetih prizorih

denega piva Laško, ki bo polnjeno v omejeni izdaji (»special 
edition«). Če bodi pašni pogoji primerni, si obetajo, da bodo 
ob dobri letini napolnili čim več stekleničk medenega piva 
Laško. Nalepka na pivu bo v podlagi fotografija ene izmed 
panjskih končnic, ki jo bodo izglasovali sledilci na družab-
nem omrežju Pivovarne Laško Union. Slavnostno odprtje 
čebelnjaka v Pivovarni Laško Union je potekalo v ponede-
ljek, 18. maja 2020. V kratkem kulturnem programu je na-
stopila Pihalna godba Laško. Zbrane pa so nagovorili ga. 
Tanja Subotič Levanič, direktorica korporativnih odnosov v 
Pivovarni Laško Union, predsednik ČZS g. Boštjan Noč in 
vodja projekta ga. Maja Mežan. Na odprtju je bila prisotna 
tudi čebelarska družina Šolar iz Laškega, ki bo v prihodnje 
skrbela za čebele.

Dr. Nataša Lilek, svetovalka JSSČ
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Podpredsednik svetovne čebelarske organizacije Apimon-
die dr. Peter Kozmus je govoril o pomenu čebel: »Potrebna je 
akcija in preiti je treba od besed k dejanjem. Samo skupaj lahko 
izboljšamo okolje. Pomagajmo preživeti čebelam in skupaj bomo 
živeli v bolj zdravem in lepšem okolju. Tudi situacija, v kateri se 
je znašel celoten svet (covid-19), je dobra za globalno gibanje.«

Na slovesnosti je spregovoril tudi vodja projekta svetov-
ni dan čebel do razglasitve 
mag. Dejan Židan, ki nas je 
spomnil na prehojeno pot 
od začetka projekta, veseli 
ga dejstvo, da »se projekt na-
daljuje, čeprav so se med tem 
zamenjali že številni ljudje«.

Vodja poskusnega sa-
dovnjaka Brdo pri Lukovici 
Roman Mavec je opomnil, 
da »so za kmetijstvo nujno po-
trebne čebele, a je treba biti pri 
kmetovanju, predvsem pri upo-
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rabi fitofarmacevtskih sredstev, zelo pazljiv, prav zaradi čebel«.
Ministrica dr. Aleksandra Pivec je v svojem nagovoru 

najprej opozorila, »naj bo svetovni dan čebel dan ozaveščanja 

o pogojih za delo čebelarjev in reševanju problematike preživetja 
čebel, za kar se Čebelarska zveza Slovenije zelo trudi«.

Barbara Dimc, tajnica ČZS

Brezplačne analize  
čebeljih pridelkov

MKGP je objavilo razpis Podpora la-
boratorijem za analizo čebeljih pridelkov 
v skladu z Uredbo o izvajanju programa 
ukrepov na področju čebelarstva v Repu-
bliki Sloveniji v letih 2020–2022 (Ur. l. 

RS, 78/19), ki predvideva za čebelarje 
brezplačne analize čebeljih pridelkov, 
in sicer v treh različnih sklopih. Sklop 1 
zajema analize kakovosti medu (vseb-
nost vode in HMF-ja, električno pre-
vodnost, senzorično oceno in pelodno 
sliko), sklop 2 zajema analize ostankov 
sredstev za zatiranje varoj (kumafos, 

amitraz in metaboliti, timol) in an-
tibiotikov v medu, sklop 3 pa zajema 
analize ostankov sredstev za zatiranje 
varoj v cvetnem prahu, propolisu in 
vosku. Spremljajte spletno stran ČZS, 
kjer vas bomo obvestili o možnosti so-
delovanja.

Dr. Nataša Lilek, svetovalka JSSČ

Strokovna razprava o  
vzreji čebeljih matic

Letos bomo strokovno razpravo z 
naslovom »Vzreja čebeljih matic« orga-
nizirali na sedežu centra Čebelarskega 
društva Slovenska Bistrica. Razprava 
se bo odvijala v torek, 16. junija 2020, 
ob 16. uri. Vabljeni ste čebelarji kot 
tudi vzrejevalci matic, saj vsi skupaj 
sodelujemo pri ohranjanju in čistosti 
kranjske čebele. Program dogodka:

1. Uvodni pozdrav in predstavitev 
dela ČD Slovenska Bistrica na po-
dročju vzreje matic (Maksimiljan 
Prah).

2. Predstavnik KIS-a dr. Janez Pre-
šern bo predstavil poglede selekcije, 
kako in kaj, ter trende v prihodnje.

3. Vzrejevalec matic Boris Poslek bo 
predstavil svoje poglede na selekcijo 
in vzrejo čebeljih matic.

Po predstavitvah bo sledil še prak-
tičen prikaz vzreje čebeljih matic na 

centru Čebelarskega društva Sloven-
ska Bistrica, ki ga bo strokovno vodil g. 
Poslek. Vljudno vabljeni na dogodek, 
saj boste prejeli nova znanja s podro-
čja selekcije in vzreje v čebelarstvu ter 
si razširili svoje znanje o naši kranjski 
čebeli. Prijave na strokovno razpravo 
so obvezne in jih zbiramo na e-naslov 
tomaz.samec@czs.si ali telefonsko 
številko 040/436 517 do četrtka, 11. ju-
nija 2020, saj je število prostih mest 
omejeno na 30 oseb. Vabljeni!

Tomaž Samec, svetovalec JSSČ

Državno senzorično 
ocenjevanje medu 2020

K sodelovanju vabimo izvajalce le-
tošnjih senzoričnih ocenjevanj medu, 
ki bodo ocenjevanje izvedli in ocenje-
vali v skladu s Pravilnikom o senzorič-
nem ocenjevanju medu in želijo v letu 
2020 sodelovati tudi na senzoričnem 
ocenjevanju za izbor državnega 
prvaka. Letos bo ocenjevanje pote-
kalo za vrste medu, ki so opisane in 

značilne za Slovenijo, in sicer za aka-
cijev, cvetlični, lipov, kostanjev, smre-
kov, hojev, ajdov in gozdni med ter za 
med oljne ogrščice. Zainteresirani iz-
vajalci morajo na naslov ČZS, Brdo 8, 
1225 Lukovica, ali na e-naslov natasa.
lilek@czs.si najpozneje do 20. junija 
2020 posredovati naslednje podatke: 
razpisano kategorijo senzoričnega 
ocenjevanja (slovensko, mednarodno), 
datum, kraj in ure sprejemanja vzor-
cev, datum senzoričnega ocenjevanja 
medu, datum sklepne slovesnosti, 

višino kotizacije ter ime in priimek 
osebe za stik za dodatne informacije. 
Izvajalci senzoričnih ocenjevanj, ki 
prijave ne bodo oddali pravočasno in 
ocenjevanja ne bodo izvedli v skladu z 
veljavnim Pravilnikom o senzoričnem 
ocenjevanju medu, v tem letu ne bodo 
mogli sodelovati na državnem senzo-
ričnem ocenjevanju. Pridržujemo si 
pravico do sprememb zaradi vpliva 
epidemije covida-19.

Dr. Nataša Lilek, svetovalka JSSČ

Obravnava odprtih 
vprašanj v čebelarstvu

V čebelarstvu kot kmetijski panogi 
in v okviru Čebelarske zveze Slovenije 
kot društvene organizacije se v lokal-
nih okoljih odpirajo različna vpraša-
nja in problematike. Pravilno je, da 
se čebelarji pri reševanju takšnih in 

drugačnih problematik držijo načela 
subsidiarnosti ter strukture znotraj 
ČZS (društva, območne zveze, krovna 
zveza). Problematike se med čebelarji 
v skladu s tem obravnavajo na najnižji 
instanci, kolikor je možno (čebelarsko 
društvo). Šele ko se na nižji instanci 
problematika ne uspe razrešiti, pride 
na vrsto naslednja, višja instanca (ob-

močne zveze itd.). Za obravnavo dolo-
čene problematike v okviru Upravnega 
odbora ČZS se je treba obrniti na ti-
stega člana upravnega odbora, ki je bil 
izvoljen, da v njem zastopa določeno 
volilno območje. Član UO-ja bo pro-
blematiko iz svojega volilnega okoliša 
predstavil na seji UO ČZS.

ČZS
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